
 

CONSILIUL  RAIONAL  ANENII  NOI 

 

 

 

 

PROCESUL – VERBAL  nr. 4 

 al  şedinţei  ordinare a Consiliului raional    

din 10 iulie 2024 

 

 

 

 

 

Total  consilieri raionali:  –  33   

  

Prezenţi - 27  consilieri raionali 

președintele raionului, vicepreședinții raionului 

 

Au fost absenți: 6 consilieri – Bondari Veaceslav, Costin-Morozan Viorica,  

Gusarenco Valentin,  Onofrei Andrei, Potereanu Denis, Salcuțan Eugeniu   

Absenți motivat: Salcuțan Eugeniu, Gusarenco Valentin, Bondari Veaceslav. 

           

Invitați: primarii localităților din raion, șefii instituțiilor și subdiviziunilor 

Consiliului raional. 

 

          

                                                                                                                                                                                           

                        

Preşedintele şedinţei                                               Alexandru BARBĂROȘIE 

             

Secretară a Consiliului raional                             Ina JALBĂ     

 

 

                                     

 

 

 



Ina Jalbă, Secretară a Consiliului raional:  

Bună ziua, domnilor consilieri, onorată asistență! 

   În conformitate cu art.16 (1) al Legii privind administraţia publică locală, 

nr.436/2006, în baza dispoziţiei preşedintelui raionului Anenii Noi nr.73 din 

27.06.2024, astăzi, 10.06.2024, ora 0900 are loc şedinţa ordinară a Consiliului 

raional Anenii Noi.  
       

       În rezultatul scrutinului electoral conform art.11 alin.(1) al Legii nr. 436/2006  

privind administrația publică locală au fost aleși 33 consilieri, prezenți la ședință 

sunt 26 consilieri, absenți - 7 consilieri, dintre care 4 - motivat. 

Prin urmare, ședința este deliberativă deoarece sunt prezenți majoritatea 

consilierilor aleși.  Propun la vot începerea ședinței.  

Cine este Pro?  

Pentru începerea ședinței s-a votat unanim.  

Secretarul Consiliului raional, dna Ina Jalbă declară ședința deschisă. 

Pentru onorarea Drapelului de Stat al Republicii Moldova și a Drapelului raionului 

Anenii Noi, rog să vă ridicați în picioare.  

Răsună Imnul Republicii Moldova! 
 

Stimați consilieri, conform prevederilor art.16 Legii nr.436/2006 privind 

administrația publică locală, pentru a prezida ședința de azi este necesar de ales un 

președinte. Ce propuneri aveți? 

Dna I.Jalbă – secretară a Consiliului raional 

Conform prevederilor pct.23 al Regulamentului privind constituirea și funcționarea 

Consiliului raional Anenii Noi, propunerea candidaturii președintelui ședinței se 

înaintează de fracțiuni în ordinea descrescătoare a repartizării mandatelor în 

Consiliul raional Anenii Noi. Astfel, astăzi îi revine fracțiunii DA pentru Europa.  

 Dl S.Budescu – consilier raional 

Propunem candidatura dlui Alexandru Barbăroșie.  

Se pune la vot candidatura domnului Alexandru Barbăroșie.  

S-a votat: Pro – 25 consilieri; Contra – 0;  S-au abținut – 1 consilier 

Dl Barbăroșie este invitat în prezidium.  

Dna I.Jalbă – secretară a Consiliului raional 

Se propune desemnarea unui consilier din cei prezenți, care să semneze deciziile 

consiliului în cazul în care președintele ședinței de astăzi se va afla în imposibilitatea 

de a le semna.  

A fost propusă candidatura dlui Sergiu Budescu. 

S-a votat: Pro – 25 consilieri; Contra – 0; S-au abținut –  1 consilier. 

Dna I.Jalbă – secretară a Consiliului raional 

Conform Regulamentului privind constituirea și funcționarea Consiliului raional 

Anenii Noi, în prezidium pe tot parcursul ședinței asistă și dl A. Moisei, președintele 

raionului, căruia îi ofer cuvântul pentru a aduce mesaj de felicitare consilierilor 

omagiați de la ultima ședință până astăzi. 

Președintele felicită omagiații.  

 

 



Dna I.Jalbă – secretară a Consiliului raional: ofer cuvântul dlui Alexandru 

Barbăroșie, președintele ședinței. 

 

Dl A. Barbăroșie – consilier raional, președintele ședinței 

Stimați colegi, la ședința de azi, în ordinea de zi avem 42  întrebări.   

Consilierilor prezenți li se alătură colega Catan Ana. Deci, în sală sunt 27 consilieri. 

Se propun numărătorii: dl Cuflic A. 

                                      dl  Iliev Valeriu 

S-a votat: Pro – 26 consilieri; Contra – 0; S-au abținut – 0. 

 
 

Președintele propune la vot ordinea de zi ca bază. 

Ordinea de zi propusă: 

1. Cu privire la examinarea cererei dnei Ina Gurschii; 

Raportor: A.Moisei – președintele raionului 

2. Cu privire la numirea în funcția de şefă a IMSP Centrul de Sănătate Anenii Noi; 

Raportor: dna O.Morari – șefă a Serviciului resurse umane 

3. Cu privire la aprobarea cofinanțării obiectivului de investiții „Cu privire la 

reparația capitală/curentă a clădirii și edificarea acoperișului de tip șarpantă la 

construcția de educație și învățămînt, situată în r-nul Anenii Noi, s.Speia” și 

încheierea acordului de finanțare între Consiliul raional Anenii Noi și primăria 

s.Speia; 

Raportor: dl A. Maliuta – vicepreședintele raionului 

Coraportor: dna N.Sîrbu, șefa DEDRAI 

4. Cu privire la aprobarea cofinanțării obiectivului de investiții „Construcția unui 

bloc nou de învățământ pentru educație timpurie în s.Merenii Noi” și încheierea 

acordului de finanțare între Consiliul raional Anenii Noi și primăria s.Merenii 

Noi; 

Raportor: dl A. Maliuta – vicepreședintele raionului 

Coraportor: dna N.Sîrbu, șefa DEDRAI 

5. Cu privire la aprobarea confinanțării obiectivului de investiții ”Renovarea 

acoperișului și termoizolarea pereților Gimnaziului Gura Bîcului” și încheierea 

acordului de finanțare între Consiliul raional Anenii Noi și Primăria s.Gura 

Bîcului; 

Raportor: dl A. Maliuta – vicepreședintele raionului 

Coraportor: dna N.Sîrbu, șefa DEDRAI 

6. Cu privire la aprobarea cofinanțării obiectivului de investiții ”Modernization of 

Water and Sewage System and Installation of Photovoltaic System in Telița 

Village” și încheierea acordului de finanțare între Consiliul raional Anenii Noi și 

Primăria c.Telița; 

Raportor: dl A. Maliuta – vicepreședintele raionului 

Coraportor: dna N.Sîrbu, șefa DEDRAI 

7. Cu privire la aprobarea cofinanțării obiectivului de investiții „Mobilizarea 

diasporei și a cetățenilor pentru renovarea trotuarului de acces spre instituțiile 

publice din satul Cobusca Nouă – acces sigur și egal pentru toți cetățenii” și 



încheierea acordului de finanțare între Consiliul raional Anenii Noi și Primăria 

s.Cobusca Nouă; 

Raportor: dl A. Maliuta – vicepreședintele raionului 

Coraportor: dna N.Sîrbu, șefa DEDRAI 

8. Cu privire la modificarea bugetului raional pe anul 2024; 

Raportor: dna N.Nistor – șefă adjunctă Direcția Finanțe 

9. Cu privire la alocarea mijloacelor financiare pentru anul 2024; 

Raportor: dna N.Nistor – șefă adjunctă Direcția Finanțe 

10. Cu privire la repartizarea mijloacelor financiare din componenta raională pentru 

anul 2024; 

Raportor: dna N.Nistor – șefă adjunctă Direcția Finanțe 

11. Cu privire la defalcările din profitul net al Întreprinderilor Municipale în bugetul 

raional al Consiliului raional Anenii Noi; 

Raportor: dl A.Maliuta – vicepreședintele raionului 

12. Cu privire la modificarea deciziei Consiliului raional nr.02/05 din 14.03.2024; 

Raportor: dl A.Maliuta – vicepreședintele raionului 

13. Cu privire la modificarea și completarea deciziei Consiliului raional nr.01/15 din 

10.03.2022; 

Raportor: dl D.Ciur – vicepreședintele raionului 

14. Cu privire la modificarea deciziei Consiliului raional nr.01/05 din 29.01.2024; 

Raportor: dna I.Munteanu – consilieră raională 

Coraportor: N.Fortuna – șefă Serviciu relații funciare și patrimoniu 

15. Cu privire la abrogarea deciziei Consiliului raional nr.03/16 din 19.12.2023; 

Raportor: dl A.Maliuta – vicepreședintele raionului 

16. Cu privire la activitatea IP ”Școala Sportivă Anenii Noi”; 

Raportor: dl I.Purice – director al IP Școala Sportivă Anenii Noi 

17. Cu privire la activitatea IP Centrul de Creație al Elevilor Ciocârlia Anenii Noi” 

pentru anii de studii 2023-2024; 

Raportor: dna Lilia Oltu – directoare CCE ”Ciocârlia” Anenii Noi 

18. Cu privire la raportul de activitate economico-financiar a Întreprinderii 

Municipale ”Biroul raional de proiectări, prospecțiuni și servicii Anenii Noi”; 

Raportor: dl M.Cociug – administrator ÎM ”Biroul raional de proiectări, 

prospecțiuni și servicii Anenii Noi 

19. Cu privire la activitatea IP Centrul Multifuncțional de Dezvoltare Locală 

Integrată Anenii Noi; 

Raportor: dl E.Bacico – șef CMDLI Anenii Noi 

20. Cu privire la organizarea odihnei și întremării copiilor și adolescenților în sezonul 

estival 2024; 

Raportor: dl D.Ciur – vicepreședintele raionului 

21. Cu privire la aprobarea aplicării la Programul Interreg NEXT Black Sea Basin 

2021-2027 pentru proiecte de investiție;  

Raportor: dna N.Sîrbu – șefă Direcția economie, dezvoltare regională și 

atragerea investițiilor 



22. Cu privire la aprobarea inițierii Proiectului de Cooperare Inter Comunitară (CIC) 

privind Extinderea, Modernizarea și Regionalizarea Serviciilor de Alimentare cu 

Apă și Canalizare din raionul Anenii Noi; 

Raportor: dna N.Sîrbu – șefă Direcția economie, dezvoltare regională și 

atragerea investițiilor 

23. Cu privire la transmiterea în gestiune economică a bunului imobil cu număr 

cadastral 1001213.221.01.02.03, IP ”Școala Sportivă Anenii Noi”;  

Raportor: dl A.Maliuta – vicepreședintele raionului 

24. Cu privire la transmiterea imobilizărilor corporale din proprietatea Consiliului 

raional Anenii Noi în proprietatea UAT or.Anenii Noi;  

Raportor: dl A.Maliuta – vicepreședintele raionului 

25. Cu privire la transmiterea bunurilor imobile din proprietatea publică a Consiliului 

raional Anenii Noi în proprietate publică a UAT or. Anenii Noi. 

 Raportor: dl A. Maliuta – vicepreședintele raionului 

26. Cu privire la transmiterea unor bunuri imobile; 

 Raportor: R. Gapeev – consilier raional 

27. Cu privire la identificarea, verificarea și coordonarea listelor participanților 

conflictului armat de pe r. Nistru și a văduvelor acestora, războiului din 

Afganistan, lichidatorilor catastrofei din Cernobîl și celui de-al doilea război 

mondial; 

Raportor: R. Gapeev – consilier raional 

28. Cu privire la casarea bunurilor materiale uzate raportate la mijloacele fixe ale IP 

LT ”Mihai Eminescu” Anenii Noi; 

Raportor: dl D.Ciur – vicepreședintele raionului 

29. Cu privire la casarea bunurilor materiale uzate raportate la mijloacele fixe ale IP 

Școala Primară Hîrbovăț; 

Raportor: dl D.Ciur – vicepreședintele raionului 

30. Cu privire la casarea bunurilor materiale uzate raportate la mijloacele fixe ale LT 

”Andrei Straistă” Anenii Noi; 

Raportor: dl D.Ciur – vicepreședintele raionului 

31. Cu privire la casarea bunurilor materiale uzate raportate la mijloacele fixe ale 

IMSP Spitalul raional Anenii Noi; 

Raportor: dl D.Ciur – vicepreședintele raionului 

32. Cu privire la casarea bunurilor materiale uzate raportate la mijloacele fixe ale 

Direcției Finanțe; 

Raportor: dna N.Nistor – șefă adjunctă DF 

33. Cu privire la instituirea Comisiei raionale de acordare a titlului ”Cetățean de 

onoare al raionului Anenii Noi”; 

Raportor: A.Moisei – președintele raionului 

34. Cu privire la instituirea comisiei raionale pentru privatizarea fondului de 

locuințe; 

Raportor: dna T.Ermurachi – șefa Secției agricultură și alimentație 

35. Cu privire la desemnarea candidaturilor membrilor pentru constituirea organelor 

electorale. 

Raportor: dna T. Bulbuc – șefa Secției administrare publică 



36. Cu privire la lichidarea fondului local de susținere socială a populației; 

Raportor: dl D.Ciur – vicepreședintele raionului 

37. Cu privire la modificarea deciziei Consiliului raional nr. 04/09 din 24.06.2021; 

Raportor: dl D.Ciur – vicepreședintele raionului 

38. Cu privire la inițierea elaborării și consultării publice a proiectului de decizie. 

Raportor: dna I.Jalbă – secretară a Consiliului raional 

39. Cu privire la aprobarea în redacție nouă a ”Regulamentului privind constituirea 

și funcționarea Consiliului raional Anenii Noi”. 

Raportor: dna I.Jalbă – secretară a Consiliului raional 

40. Cu privire la aprobarea ”Regulamentului de organizare și funcționare a 

Bibliotecii publice raionale Anenii Noi”; 

Raportor: dl D.Ciur – vicepreședintele raionului 

Coraportor: dl I.Baciu – șef DCT 

41. Cu privire la aprobarea ”Regulamentului de organizare și funcționare a Direcției 

Educație”. 

Raportor: dl D.Ciur – vicepreședintele raionului 

Coraportor: dna L.Prodan – șefă interimară DGECT 

42. Cu privire la atribuirea statutului de Instituție Publică ”Palatul de Cultură Anenii 

Noi”; 

Raportor: dl D.Ciur – vicepreședintele raionului 

Coraportor: dl I.Baciu – șef DCT 
 

S-a votat: Pro – 26 consilieri; Contra – 0; S-au abținut – 1. 

 

Dl A.Barbăroșie – consilier raional, președintele ședinței 

 Doamnă secretară, sunt propuneri pentru modificarea ordinii de zi? 

Dna I.Jalbă – secretară a Consiliului raional 

Propun modificarea ordinii de examinare a subiectelor în ședință. Astfel, proiectul 

de decizie nr.12 se propune a fi examinat sub nr.8, motivul modificării este 

examinarea acestui subiect anterior alocării mijloacelor financiare.  

De asemenea se propune modificarea titlului proiectului de decizie nr.23  ”Cu privire 

la transmiterea în gestiune economică a bunului imobil cu număr cadastral 

1001213.221.01.02.03, IP ”Școala Sportivă Anenii Noi” după cum urmează:  

”Cu privire la transmiterea în gestiune economică a bunului imobil și părților 

componente IP ”Școala Sportivă Anenii Noi”. 

Dl A.Barbăroșie – consilier raional, președintele ședinței 

Mai sunt propuneri pe marginea ordinii de zi?  

Dl V.Evtodiev – consilier raional  

Propun să fie excluse din ordinea de zi întrebările 1; 2; 13; 14. 

 Se pune la vot propunerea dlui Vitalii Evtodiev.  

Pentru excluderea întrebării nr.1  

S-a votat: Pro – 12 consilieri; Contra – 13; S-au abținut – 2. 

Dna I.Jalbă – secretară a Consiliului raional 

Nu a fost acumulat numărul necesar de voturi pentru a fi exclusă întrebarea. 



Pentru excluderea întrebării nr. 2,  

S-a votat: Pro – 13 consilieri; Contra – 11; S-au abținut – 3. 

Nu a fost acumulat numărul necesar de voturi pentru a fi exclusă întrebarea. 

 

Fracțiunea DA pentru Europa solicită o pauză de 5 minute.  

Ședința își reia lucrările.  

Pentru excluderea întrebării nr.13,  

S-a votat: Pro – 5 consilieri; Contra – 18; S-au abținut – 2. 

Nu a fost acumulat numărul necesar de voturi pentru a fi exclusă întrebarea. 

Fracțiunea PAS solicită o pauză de 10 minute.  

Ședința își reia lucrările.  

 

 

 

Comisia juridică face pauză de 2 minute. 

 Dl I.Vicol - consilier raional Comisia juridică nu are numărul necesar pentru a se 

întruni, însă suntem de părerea că ar fi trebuit să voteze 14 consilieri pentru a fi 

excluse întrebările din ordinea de zi.  

Dl P.Brînza - consilier raional 

 Vreau să amintesc despre proiectul deciziei suplimentar propus de dl Alexandr 

Chemschii, pentru subiectul nr.1 

Dl A.Barbăroșie – consilier raional, președintele ședinței 

Proiectul dat nu a fost examinat și, respectiv, nu are avizele comisiilor de 

specialitate, dar nimeni nu ne încurcă să propunem careva modificări în procesul 

examinării proiectului care are avizele comisiilor.  

Dl S.Budescu - consilier raional 

Solicit o informație din partea președintelui privind sensul giratoriu de la intersecție, 

oprirea de la Țînțăreni, care este amplasată pe marginea traseului, unde este pericol 

de accidente. 
 

Președintele ședinței pune la vot ordinea de zi în întregime, cu modificările propuse.   

S-a votat: Pro – 27 consilieri; Contra – 0; S-au abținut – 0. 

Ordinea de zi a ședinței este următoarea: 

1. Cu privire la examinarea cererei dnei Ina Gurschii; 

Raportor: A.Moisei – președintele raionului 

2. Cu privire la numirea în funcția de şefă a IMSP Centrul de Sănătate Anenii Noi; 

Raportor: dna O.Morari – șefă a Serviciului resurse umane 

3. Cu privire la aprobarea cofinanțării obiectivului de investiții „Cu privire la 

reparația capitală/curentă a clădirii și edificarea acoperișului de tip șarpantă la 

construcția de educație și învățămînt, situată în r-nul Anenii Noi, s.Speia” și 

încheierea acordului de finanțare între Consiliul raional Anenii Noi și primăria 

s.Speia; 

Raportor: dl A. Maliuta – vicepreședintele raionului 

Coraportor: dna N.Sîrbu, șefa DEDRAI 



4. Cu privire la aprobarea cofinanțării obiectivului de investiții „Construcția unui 

bloc nou de învățământ pentru educație timpurie în s.Merenii Noi” și încheierea 

acordului de finanțare între Consiliul raional Anenii Noi și primăria s.Merenii 

Noi;         

Raportor: dl A. Maliuta – vicepreședintele raionului 

Coraportor: dna N.Sîrbu, șefa DEDRAI 

5. Cu privire la aprobarea confinanțării obiectivului de investiții ”Renovarea 

acoperișului și termoizolarea pereților Gimnaziului Gura Bîcului” și încheierea 

acordului de finanțare între Consiliul raional Anenii Noi și Primăria s.Gura 

Bîcului; 

Raportor: dl A. Maliuta – vicepreședintele raionului 

Coraportor: dna N.Sîrbu, șefa DEDRAI 

6. Cu privire la aprobarea cofinanțării obiectivului de investiții ”Modernization of 

Water and Sewage System and Installation of Photovoltaic System in Telița 

Village” și încheierea acordului de finanțare între Consiliul raional Anenii Noi și 

Primăria c.Telița; 

Raportor: dl A. Maliuta – vicepreședintele raionului 

Coraportor: dna N.Sîrbu, șefa DEDRAI 

7. Cu privire la aprobarea cofinanțării obiectivului de investiții „Mobilizarea 

diasporei și a cetățenilor pentru renovarea trotuarului de acces spre instituțiile 

publice din satul Cobusca Nouă – acces sigur și egal pentru toți cetățenii” și 

încheierea acordului de finanțare între Consiliul raional Anenii Noi și Primăria 

s.Cobusca Nouă; 

Raportor: dl A. Maliuta – vicepreședintele raionului 

Coraportor: dna N.Sîrbu, șefa DEDRAI 

8. Cu privire la modificarea deciziei Consiliului raional nr.02/05 din 14.03.2024; 

Raportor: dl A.Maliuta – vicepreședintele raionului 

9. Cu privire la modificarea bugetului raional pe anul 2024; 

Raportor: dna N.Nistor – șefă adjunctă Direcția Finanțe 

10. Cu privire la alocarea mijloacelor financiare pentru anul 2024; 

Raportor: dna N.Nistor – șefă adjunctă Direcția Finanțe 

11. Cu privire la repartizarea mijloacelor financiare din componenta raională pentru 

anul 2024; 

Raportor: dna N.Nistor – șefă adjunctă Direcția Finanțe 

12. Cu privire la defalcările din profitul net al Întreprinderilor Municipale în bugetul 

raional al Consiliului raional Anenii Noi; 

Raportor: dl A.Maliuta – vicepreședintele raionului 

13. Cu privire la modificarea și completarea deciziei Consiliului raional nr.01/15 din 

10.03.2022; 

Raportor: dl D.Ciur – vicepreședintele raionului 

14. Cu privire la modificarea deciziei Consiliului raional nr.01/05 din 29.01.2024; 

Raportor: dna I.Munteanu – consilieră raională 

Coraportor: N.Fortuna – șefă Serviciu relații funciare și patrimoniu 

15. Cu privire la abrogarea deciziei Consiliului raional nr.03/16 din 19.12.2023; 



Raportor: dl A.Maliuta – vicepreședintele raionului 

16. Cu privire la activitatea IP ”Școala Sportivă Anenii Noi”; 

Raportor: dl I.Purice – director al IP Școala Sportivă Anenii Noi 

17. Cu privire la activitatea IP Centrul de Creație al Elevilor Ciocârlia Anenii Noi” 

pentru anii de studii 2023-2024; 

Raportor: dna Lilia Oltu – directoare CCE ”Ciocârlia” Anenii Noi 

18. Cu privire la raportul de activitate economico-financiar a Întreprinderii 

Municipale ”Biroul raional de proiectări, prospecțiuni și servicii Anenii Noi”; 

Raportor: dl M.Cociug – administrator ÎM ”Biroul raional de proiectări, 

prospecțiuni și servicii Anenii Noi 

19. Cu privire la activitatea IP Centrul Multifuncțional de Dezvoltare Locală 

Integrată Anenii Noi; 

Raportor: dl E.Bacico – șef CMDLI Anenii Noi 

20. Cu privire la organizarea odihnei și întremării copiilor și adolescenților în sezonul 

estival 2024; 

Raportor: dl D.Ciur – vicepreședintele raionului 

21. Cu privire la aprobarea aplicării la Programul Interreg NEXT Black Sea Basin 

2021-2027 pentru proiecte de investiție;  

Raportor: dna N.Sîrbu – șefă Direcția economie, dezvoltare regională și 

atragerea investițiilor 

22. Cu privire la aprobarea inițierii Proiectului de Cooperare Inter Comunitară (CIC) 

privind Extinderea, Modernizarea și Regionalizarea Serviciilor de Alimentare cu 

Apă și Canalizare din raionul Anenii Noi; 

Raportor: dna N.Sîrbu – șefă Direcția economie, dezvoltare regională și 

atragerea investițiilor 

23. Cu privire la transmiterea în gestiune economică a bunului imobil și părților 

componente IP ”Școala Sportivă Anenii Noi;  

Raportor: dl A.Maliuta – vicepreședintele raionului 

24. Cu privire la transmiterea imobilizărilor corporale din proprietatea Consiliului 

raional Anenii Noi în proprietatea UAT or.Anenii Noi;  

Raportor: dl A.Maliuta – vicepreședintele raionului 

25. Cu privire la transmiterea bunurilor imobile din proprietatea publică a Consiliului 

raional Anenii Noi în proprietate publică a UAT or. Anenii Noi. 

 Raportor: dl A. Maliuta – vicepreședintele raionului 

26. Cu privire la transmiterea unor bunuri imobile; 

 Raportor: R. Gapeev – consilier raional 

27. Cu privire la identificarea, verificarea și coordonarea listelor participanților 

conflictului armat de pe r. Nistru și a văduvelor acestora, războiului din 

Afganistan, lichidatorilor catastrofei din Cernobîl și celui de-al doilea război 

mondial; 

Raportor: R. Gapeev – consilier raional 

28. Cu privire la casarea bunurilor materiale uzate raportate la mijloacele fixe ale IP 

LT ”Mihai Eminescu” Anenii Noi; 

Raportor: dl D.Ciur – vicepreședintele raionului 



29. Cu privire la casarea bunurilor materiale uzate raportate la mijloacele fixe ale IP 

Școala Primară Hîrbovăț; 

Raportor: dl D.Ciur – vicepreședintele raionului 

30. Cu privire la casarea bunurilor materiale uzate raportate la mijloacele fixe ale LT 

”Andrei Straistă” Anenii Noi; 

Raportor: dl D.Ciur – vicepreședintele raionului 

31. Cu privire la casarea bunurilor materiale uzate raportate la mijloacele fixe ale 

IMSP Spitalul raional Anenii Noi; 

Raportor: dl D.Ciur – vicepreședintele raionului 

32. Cu privire la casarea bunurilor materiale uzate raportate la mijloacele fixe ale 

Direcției Finanțe; 

Raportor: dna N.Nistor – șefă adjunctă DF 

33. Cu privire la instituirea Comisiei raionale de acordare a titlului ”Cetățean de 

onoare al raionului Anenii Noi”; 

Raportor: A.Moisei – președintele raionului 
34. Cu privire la instituirea comisiei raionale pentru privatizarea fondului de 

locuințe; 

Raportor: dna T.Ermurachi – șefa Secției agricultură și alimentație 

35. Cu privire la desemnarea candidaturilor membrilor pentru constituirea organelor 

electorale. 

Raportor: dna T. Bulbuc – șefa Secției administrare publică 

36. Cu privire la lichidarea fondului local de susținere socială a populației; 

Raportor: dl D.Ciur – vicepreședintele raionului 

37. Cu privire la modificarea deciziei Consiliului raional nr. 04/09 din 24.06.2021; 

Raportor: dl D.Ciur – vicepreședintele raionului 

38. Cu privire la inițierea elaborării și consultării publice a proiectului de decizie. 

Raportor: dna I.Jalbă – secretară a Consiliului raional 

39. Cu privire la aprobarea în redacție nouă a ”Regulamentului privind constituirea 

și funcționarea Consiliului raional Anenii Noi”. 

Raportor: dna I.Jalbă – secretară a Consiliului raional 

40. Cu privire la aprobarea ”Regulamentului de organizare și funcționare a 

Bibliotecii publice raionale Anenii Noi”; 

Raportor: dl D.Ciur – vicepreședintele raionului 

Coraportor: dl I.Baciu – șef DCT 

41. Cu privire la aprobarea ”Regulamentului de organizare și funcționare a Direcției 

Educație”. 

Raportor: dl D.Ciur – vicepreședintele raionului 

Coraportor: dna L.Prodan – șefă interimară DGECT 

42. Cu privire la atribuirea statutului de Instituție Publică ”Palatul de Cultură Anenii 

Noi”; 

Raportor: dl D.Ciur – vicepreședintele raionului  

Coraportor: dl I.Baciu – șef DCT 

 



Conform Regulamentului de lucru al ședinței, pentru raportori se acordă – 5 min., în  

cadrul  dezbaterilor  3 min, nu mai mult de 2 luări de cuvânt la fiecare întrebare.   

După fiecare 2 ore de lucru – pauză 30 min.      

S-a votat: Pro – 27 consilieri; Contra – 0; S-au abținut – 0. 

 

Dl A.Barbăroșie – consilier raional, președintele ședinței 

Luând în considerație că proiectul deciziei nr. 1 este un act administrativ individual, 

întru respectarea prevederilor Legii  133/2011  privind protecţia datelor cu caracter 

personal se propune consilierilor să nu fie pronunțate nume, prenume sau alte date 

cu caracter personal.  Se aduc la cunoștință prevederile art. 3 al susnumitei legi.  

Gapeev Roman: noi trebuie să cerem acordul doamnei pentru înregistrarea video la 

întrebarea în cauză.  

Președintele ședinței solicită opinia doamnei Gurschii Ina pentru înregistrarea în 

continuare a ședinței. Doamna își exprimă acordul. Ședința continuă.  

 

S-A EXAMINAT nr.04/01: ”Cu privire la examinarea cererei dnei Ina Gurschii” 

Raportor: dl A.Moisei – președintele raionului 

Vreau să vă aduc la cunoștință că la 24 mai 2024 a fost înregistrată o cerere cu privire 

la anularea concursului cu privire la ocuparea funcției de șef al IMSP Centrul de 

Sănătate Anenii Noi, desfășurat la 20 mai 2024. Cererea dată a fost motivată de 

faptul că pe data de 17 mai a fost emis Ordinul Ministerului Sănătății nr. 438, prin 

care a fost aprobat Regulamentul cu privire la numirea conducătorilor IMSP Centrul 

de Sănătate, intrat în vigoare la 30.05.2024.   

 Menționez, că comisia pentru concurs a desfășurat concursul, axându-se pe 

Regulamentul  privind numirea în funcție pe bază de concurs a șefilor IMSP Centrele 

de Sănătate din raion” aprobat prin Decizia Consiliului raional nr.02/14 din 

22.06.2023. Totodată, țin să vă informez că Serviciul Resurse Umane a respectat 

toată procedura de  organizare și desfășurare a concursului, prin publicarea 

anunțurilor, înregistrarea candidaților și desfășurarea concursului propriu-zis. Prin 

urmare, s-a asigurat accesul egal al candidaților. În cadrul desfășurării concursului 

au fost respectate toate etapele concursului și principiile transparenței, competenţei 

şi meritelor profesionale, precum şi principiul egalității accesului la funcţia de șef al 

IMSP CS Anenii Noi.  Nu au fost careva încălcări din partea Comisiei de concurs 

sau din partea Serviciului Resurse Umane, de aceea prin proiectul deciziei solicit 

respingerea cererii doamnei Ina Gurschi, ca fiind neîntemeiată.  

Dl A.Barbăroșie – consilier raional, președintele ședinței 

Cine are întrebări la raportor, luări de cuvânt? 

Vicol Ion: Stimați colegi, nu putem aprecia pozitiv  rezultatele concursului susnumit, 

în legătură cu faptul, că unul din candidați a fost notat cu cea mai joasă notă: nota 1, 

ceea ce nu corespunde realității. În sală, în cadrul desfășurării concursului s-au aflat 

persoane, care au influențat rezultatele concursului. Eu propun să fie acceptată 

cererea doamnei Ina Gurschii, iar rezultatele concursului anulate. Domnul președinte 

urmează să anunțe alt concurs, în conformitate cu Ordinul nr. 438, și, respectiv, să 

fie desfășurat un concurs conform principiilor generale de desfășurare a concursului.  



Bradu Diana: Bună ziua, stimați colegi,  în calitate de membru al comisiei am 

participat la acest concurs. Concursul a fost desfășurat conform Regulamentului, nu 

a fost încălcat absolut nici un punct din el, iar doamna Zatic a prezentat un raport 

minunat, extraordinar. Chiar și domnul Alexandru Coteață, reprezentantul Centrului 

de sănătate publică, membrul comisiei de concurs cu atâția ani de experiență 

profesională, a declarat că a văzut 4 proiecte atât de bune, dintre care unul este al 

doamnei Zatic. Consider concursul desfășurat legal, corect și susțin proiectul 

deciziei, propus de domnul președinte și rog toți consilierii să susțină acest proiect.  

Dl R.Gapeev – consilier raional  

 Am consultat cadrul normativ, am studiat modul în care a fost desfășurat concursul 

și da, poate de iure s-a respectat procedura, dar  noi (fracțiunea) înțelegem că este o 

luptă între două grupuri de influență și ne vom abține de la vot pe subiectul dat. 

Poziția noastră este că trebuia de discutat problema astfel, ca să nu se ajungă la 

examinarea subiectului dat în ședință.  

Dl P.Brânza – consilier raional 

Susțin poziția domnului Vicol, această poziție este oglindită și în proiectul deciziei 

propus de colegul A.Chemschii.  

Dl S.Budescu – consilier raional  

 Fracțiunea ”Da pentru Europa” solicită o pauză de 2 minute.  

Președintele ședinței anunță pauză. 

Dl I.Postica – consilier raional 

Trebuie să luăm cont de faptul, că în temeiul contestațiilor parvenite, dacă se va 

dovedi că sunt încălcări, concursul într-adevăr ar putea fi anulat. De aceea, membrii 

comisiei într-adevăr trebuie să fie integri, să respecte legislația, pentru că dacă se va 

dovedi, că cineva intenționat, din anumite motive personale sau pe criterii de partid 

a făcut încălcări, va răspunde pentru ele și pagubele le va suporta cel care le-a produs.  

Dl A.Barbăroșie – consilier raional, președintele ședinței 

Mai dorește cineva să ia cuvântul? 

Dl A.Coteață – medic epidemiologic CSP 

   Pe parcursul anilor de activitate am participat la multe  concursuri și afirm cu toată 

responsabilitatea, că acest concurs nu s-a deosebit de altele, s-a desfășurat la fel. Altă  

problemă e că poate persoanele evaluate nu sunt mulțumite de evaluare, de nota 

primită. Dar însuși procedura de organizare și desfășurare a concursului a fost una 

corectă.  

Dna I.Gurschii – șef interimar IMSP CS Anenii Noi 

 Nu sunt de acord cu faptul că concursul s-a desfășurat corect, a fost influiențat 

politic și nu poate o persoană care are 10 ani lucrați în funcție de manager să 

primească nota 1 la evaluare. Și vreau să informez doamnele Bradu și Munteanu, că 

fiecare plan strategic nu este o dare de seamă. Și fiecare plan strategic este urmat de 

un plan de acțiuni. Rog consilierii să-mi susțină cererea, concursul să fie anulat, iar 

următorul concurs să fie organizat în conformitate cu ordinul 438 din 17 mai. 

Membrii comisiei nu au fost profesioniști și nu au avut dreptul să noteze un specialist 

cu nota 1. 

Dl S.Rapcea – consilier raional 



   Cu 5 ani în urmă a fost aleasă dna Ina Gurschi în funcție de șefă a Centrului de 

Sănătate. A fost cu adevărat un administrator foarte bun, a condus instituția bine. Pe 

dl Coteață l-am înaintat noi în comisie și, pe bune, este un profesionist. Dar mandatul 

doamnei Gurschii a expirat, a avut loc un nou concurs și avem un nou câștigător.  

Propun să respingem cererea, și să susținem proiectul propus. Doamna Gurschii a 

muncit foarte bine, dar a venit timpul să cedeze funcția.  

Dl A.Barbăroșie – consilier raional, președintele ședinței, vreau și eu să-mi expun 

poziția la subiectul dat. Eu am insistat  să asist la acest concurs și am asistat. Pe dl. 

Coteață chiar eu l-am propus în comisie, în locul lui Cazacioc, pentru că îl cunosc 

pe domnul Alexandru demult, e un profesionist și un om corect. Dar iată 

organizatorii concursului au uitat de acest lucru  și în locul lui Coteață  l-au invitat 

pe dl Cazacioc. Și  domnul Cazacioc semna în acte în locul lui Coteață, de parcă 

acest lucru este corect. Iar domnul Moisei contrasemna procesele-verbale, unde dl. 

Cazacioc semna în locul lui Coteață. Odată comisia a fost întreruptă, anume din acest 

motiv, că în locul lui Coteață la ședință participa iar Cazacioc și am întrerupt ședința 

comisiei, evaluarea. Iar ”Pahanul raionului” asista și urmărea care și cum votează.  

   Am o întrebare la vicepreședintele de ramură, cu atât mai mult că e și jurist. Care 

este opinia Dumneavoastră referitor la ordinul din 17 mai? Când intră el în vigoare? 

S-ar fi putut suspenda temporar concursul și desfășurat conform Regulamentului 

nou?  

Dl D.Ciur – vicepreședintele raionului 

  Eu am anunțat la concurs despre existența acestui ordin, care ar putea intra în 

vigoare chiar la data publicării. Totodată, amintesc prevederile art. 4 al Legii  

Ocrotirii Sănătății, care stipulează  că conducătorii instituțiilor medico-sanitare sunt 

numiți în baza concursului organizat de guvern. În cazul nostru noi avem un act 

adoptat de aparatul central, care este un act superior deciziei Consiliului raional. 

Despre riscurile anulării concursului eu am anunțat comisia de concurs, dar comisia 

a decis să continuie concursul în baza Regulamentului aprobat prin Decizia 

Consiliului raional.  

Dl A.Barbăroșie – consilier raional, președintele ședinței  

 Domnilor consilieri, în ultimii ani noi am făcut evaluarea conducătorilor centrelor 

de sănătate, le-am dat un calificativ. Doamna Gurschii a fost notată  ani la rând cu 

calificativul ”foarte bine”, cum a putut fi notată cu 1 această persoană? Eu am 

ascultat răspunsurile concursanților, doamna Gurschi a răspuns la toate întrebările, 

cealaltă doamnă a avut și răspunsuri de tipul ”Chiar nu știu răspunsul la această 

întrebare”. Atunci cum una a fost notată cu  calificativul 1, pe când cealaltă cu 10? 

Chiar dacă admitem că un concurent a fost mai puternic, putea fi notate cu diferență 

de 1-2 puncte, dar nu 1 și 10.  

    Noi vorbim acum despre faptul că a fost prejudiciat un concurs. Ceea ce vedem 

noi azi e o bătaie de joc de oameni. Eu nu voi susține acest proiect de decizie, 

consider că rezultatele acestui concurs trebuie să fie anulate. Trebuie formată o 

comisie nouă și concursul să fie desfășurat corect, netendențios. Propun să fie 

susținută propunerea dlui Vicol.  

Dl V.Evtodiev – consilier raional 

 Fracțiunea PSRM solicită o pauză de 5 minute.  



 Președintele ședinței anunță pauză de 5 minute. 

Ședința este reluată.  

Dl S.Budescu - consilier raional  

   Domnule președinte al ședinței anunț, că fracțiunea ”DA pentru Europa” părăsește 

ședința, deoarece noi nu dorim să fim parte ale acestor jocuri politice.  

Dl R.Gapeev - consilier raional: Fracțiunea noastră părăsește sala de ședințe.  

Dl V.Evtodiev – consilier raional 

 Fracțiunea PSRM părăsește sala de ședințe. 

     În sală, după plecarea fracțiunilor, rămân prezenți 14 consilieri, ceea ce constituie 

mai puțin de 50 % din numărul consilierilor, deci lipsește simpla majoritate pentru 

adoptarea deciziilor.  

Dl A.Barbăroșie – consilier raional, președintele ședinței 

Consider că nu avem dreptul să continuăm ședința și o declar închisă. Vă mulțumim 

tuturor pentru conlucrare.  O zi bună.  

 

 

 

Preşedintele şedinţei                                                          Alexandru Barbăroșie 

 

Contrasemnează : 

Secretară a Consiliului raional                                            Ina   JALBĂ 
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